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Lucie 
Kubešová 
Leišová 

Na přeplavání 
Gibraltaru 
trénovala ve 
vaně naplněné 
ledem a solí
STRANY 8–9

mostecko / ústecko / teplicko / děčínsko / litoměřicko / chomutovsko / lounsko a žatecko

Dodávky poslední instance  
za pár týdnů končí
STRANA 4

Krušnohoří úřady podle 
ekologů nedostatečně chrání 
STRANA 6

Zprávy 

Téma 
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Památka s pohnutou minulostí 
státní zámek Jezeří u Horního 
Jiřetína zahájí letošní 
návštěvnickou sezonu 2. dubna. 
Zájemci si budou moci zámek 
prohlédnout v dubnu pouze 
o víkendech mezi 10:00 a 17:00. 
Během velikonočních svátků bude 
otevřeno i v pátek 15. a v pondělí 
18. dubna.

Dnešní barokní stavba, která se 
tyčí na samém okraji těžební jámy, 
překrývá renesanční zámek a ten 
zase gotický hrad. Součástí areálu 

je i park. Jezeřské arboretum 
se v minulosti mohlo chlubit 
řadou velmi cenných exemplářů 
dřevin. Třeba převislými buky, 
habry, jedlými kaštanovníky, 
zmaliničníky japonskými, liliovníky 
tulipánokvětými, platany 
pestrolistými, jeřáby břeky 
a statnými šácholany. Raritou byl 
takzvaný Albrechtický dub, který 
rostl na spodní hranici zámeckého 
parku. V parku ho už nenajdete, 
protože v srpnu 1993 byl úmyslně 
zapálen. Viník nebyl nikdy 
vypátrán.  zk

UNIKÁT  NAD MĚSÍČNÍ  KRAJINOU

DEN ZEMĚ 2022
Středa 20. 4. 2022

Tradiční odpoledne plné zábavy pro děti
a rodiče s dětmi nabídne nejen přírodo-
vědně zaměřené  soutěže,  ale  i řadu
dovednostních  her a atrakcí.  Za jejich
plnění   děti   získají  speciální  penízky,
za které  si  pak mohou koupit  v našem
obchůdku sladkost či jinou drobnou cenu.

Bli í informace:žš

Jaroslav erný, cerny@ddmul.cz,Č

, 475 210 861, 777 803 983www.ddmul.cz

Dům dětí a mládeže
a ZpDVPP, Ústí nad Labem, p. o.,

Sdružení dětí a mládeže TILIA a Centrum ochránců přírody TILIA

za podpory
Města Ústí nad Labem

pořádají

.

od 15:30 do 17:30 hod.

Přijďte do Domu dětí a mládeže oslavit svátek Země

Na akci není nutné se přihlašovat.
Vezměte s sebou i své kamarády a kamarádky.

VST
UP

VO
LNÝ

točená limonáda opékání vuřtůa !

POZOR: Za hezkého počasí

Zajímají-li vás velikonoční lidové 
zvyky, vyrazte na výlet do 
zubrnického muzea v přírodě 
9. a 10. dubna. V historické vesnici 
se stanete svědky zdobení kraslic 
tradičními technikami, jako je 
škrábání vajíček, drátování, zdobení 
voskovou batikou a podobně. Ve 
světnicích zavoní mazanec a jarní 
nádivka. Z připraveného proutí si 
návštěvníci mohou uplést vlastní 
pomlázku. Připravený je program 

pro děti, soutěže i divadlo. S vítáním 
jara pomůžou folklórní soubory, 
které vynesou Moranu. Zubrnice 
jsou nad Ústím nad Labem směrem 
na Úštěk.  zk

VELIKONOCE VE  SKANZENU

Chcete-li si vyrazit k německým 
sousedům na nákupy, můžete se 
zastavit i na 9. Saských dnech citrusů 
v Barokní zahradě Großsedlitz. 
Najdete ji nedaleko Pirny. Ústředním 
bodem výstavy citrusů, která se 
uskuteční 28. a 29. května od 
10:00 do 18:00 hodin, je expozice 
historických odrůd citrusů s jejich 
lesklými listy, vonnými květy 
a bizarními plody. Vidět můžete 
kultivaci pomerančovníků, jak kdysi 
mohla zdobit barokní zahradu. 
Téma doplňuje prodejní výstava 
s produkty souvisejícími s kulturou 
oranžerií. Můžete zde zakoupit 
citrusové rostliny a květináče, 

literaturu, éterické oleje a mnoho 
dalšího. Součástí programu 
je i poradenství, ochutnávka 
citrusových plodů a tematické 
prohlídky. Vstupné pro dospělé je 
8 a pro děti 1,5 eur.  zk

SASKÉ DNY C ITRUSŮ
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Žít kraj, zpravodajský, společenský a servisní magazín pro oblast Ústeckého kraje  Datum vydání: 22. 3. 2022  informace pro inzerenty na www.mediaconcept.cz a www.zitkraj.cz  Distribuci do 
domácností, do institucí a na veřejná místa v Ústeckém kraji zajišťují společnosti Media Concept s.r.o. a PNS, a.s.. Volné výtisky jsou k dispozici v informačních centrech na území Ústeckého kraje.   Periodikum je 
registrováno Ministerstvem kultury České republiky pod číslem MK ČR E 23774  Vydavatelem magazínu Žít kraj je Media Concept, s. r. o., IČ 02750686, se sídlem 17. listopadu 7, 400 10 Ústí nad Labem  Tiskne: 
Severotisk s.r.o.  Šéfredaktorka: Martina Seewaldová, martina.seewaldova@mediaconcept.cz. Telefony redakce: 605 262 193, 724 227 752, 607 154 021, redakce@zitkraj.cz. Případné písemné příspěvky zasílejte 
na adresu sídla vydavatele.  Inzerce a marketing: Mgr. Miroslav Pakosta, miroslav.pakosta@mediaconcept.cz, inzerce@zitkraj.cz, tel. 602 464 749.  Nevyžádané příspěvky nevracíme, neoznačené fotografie 
pocházejí z archivu redakce. Příspěvky v tomto vydání publikujeme na webových stránkách časopisu, neposkytujeme je jiným subjektům a identifikační údaje autorů příspěvků používáme jen pro ověření pravosti 
informací.

www.facebook.com/zitkraj.cz

Centrum pomohlo tisícům lidí
Ústecký kraj – V budově bývalé-
ho rektorátu ústecké univerzi-
ty v ulici Hoření funguje Kraj-
ské asistenční centrum pomoci 
Ukrajině. Podle Hany Šťástkové 
z krajského úřadu je centrum 
pomoci místem prvního kon-
taktu a zároveň i informační 
středisko pro válečné uprchlíky 
z Ukrajiny. Pomůže jim s regis-
trací i se zajištěním ubytování. 
Centrum je lidem prchajícím 
z Ukrajiny k dispozici nepřetr-
žitě 24 hodin 7 dní v týdnu. 

„Krajské asistenční cent-
rum sdružuje na jednom místě 
pomoc uprchlíkům z Ukrajiny. 
Příchozí osoby zde vyřídí po-
třebnou administrativu a od-
počinou si po náročné cestě. 
K dispozici je jim také psycho-
log a odborníci zajišťující pora-
denství,“ sdělil hejtman Ústec-
kého kraje Jan Schiller.

Asistenčním centrem po-
moci prošlo od jeho otevření 
už více než osm tisíc lidí pr-
chajících před válkou. Podle 
mluvčího krajských hasičů 
Lukáše Marvana, kteří pomoc 

koordinují, už bylo zprostřed-
kováno ubytování více než pat-
náctistům lidí. „Kromě nouzo-
vého ubytování v tělocvičně na 
studentských kolejích v Ústí 
nad Labem, které je vedeno 
jako záložní, zprovoznili hasi-
či dalších pětapadesát lůžek 
v konferenčním sálu v Hotelu 
Vladimír,“ přiblížil Marvan.

V centru se také shroma-
žďují nabídky pomoci. „Na 
centrum se lze obracet s na-
bídkou humanitární pomoci 
prostřednictvím e-mailové ad-
resy kacpu@ulk.izscr.cz nebo 
telefonicky na číslo 974 444 
444. S nabídkami humanitár-
ní pomoci se lze obracet též na 
e-mail: nno@ulk.izscr.cz,“ do-
dává Šťástková.

Lidé prchající z Ukrajiny 
se mohou obrátit na krizovou 
linku Policie České republi-
ky 800 255 255. Další užitečné 
informace pro občany Ukraji-
ny naleznete na stránkách Ús-
teckého kraje v sekci Pomoc 
Ukrajině a na portálu www.na-
siukrajinci.cz.  gz
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Seniorům i studentům se zdraží jízdné
Ústecký kraj – Studenti a senioři 
se musí od dubna připravit na 
dražší jízdné v regionální dopra-
vě. Jde o reakci na snížení slev 
státem. Stát už nebude proplá-
cet 75 procent, příspěvek se sní-
ží na 50 procent.

Podle vedoucího krajské-
ho odboru dopravy Jindřicha 

Fraňka se ke krajské dopravě 
přidají i města s městskou hro-
madnou dopravou, která upraví 
své tarify.

Slevy budou moci dál využívat 
děti a studenti do 26 let a senioři 
starší 65 let. Systém slev se na-
víc rozšíří o invalidní důchodce 
s invaliditou třetího stupně.  gz

Je podle Českého statistického 
úřadu průměrná mzda v Ústeckém 
kraji. Nezaměstnanost se drží nad 
pěti procenty. Dobrá zpráva je, 
že meziměsíčně došlo k mírnému 
poklesu o 0,01 procentního bodu. 
„Nezaměstnanost mužů se snížila 
o 0,03 procentního bodu na hodnotu 
4,66 %, nezaměstnanost žen vzrostla 
o 0,01 procentního bodu na 5,92 %,“ 
přiblížila Iva Princová z krajské správy 

Českého statistického úřadu. Počet 
volných pracovních míst vzrostl na 
15 753. Na jedno volné pracovní místo 
připadalo 1,89 uchazeče o zaměstná-
ní. Nejpříznivější poměr mezi uchazeči 
a volnými místy je v rámci Ústeckého 
kraje v okrese Chomutov a nejhorší 
situace je v okresech Most a Ústí nad 
Labem, kde na 1 volné pracovní místo 
připadalo 4,43, respektive 3,66 ucha-
zečů.  gz

Č Í S L O  M Ě S Í C E

35 655

realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Ceed: 4,5-6,8 l/100 km 118-154 g/km. Vyobrazení vozu v provedení GT Line je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu.  
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Nová Kia Ceed.
Akční model Spin.



Z P R Á V Y

4

v í c e  n a  w w w . z i t k r a j . c z

Chytré kamery ohlídají 
města napříč krajem

Kontejnery v Mostě mají čipy

Dodávky poslední 
instance končí 
Ústecký kraj – Už jen pár týdnů 
zbývá na vyřízení nové smlou-
vy na dodávky plynu či elektřiny 
lidem, kteří po říjnovém krachu 
Bohemia Energy a dalších firem 
stále využívají služeb takzva-
ných dodavatelů poslední in-
stance (DPI). 

„Více než 97 % z nich si už na-
šlo nového dodavatele a přešlo 
na standardní produkty. Těm 
zbývajícím, kteří stále vyčká-
vají u DPI, ale nezbývá mno-
ho času. Dodávky poslední 
instance skončí za několik týd-
nů,“ upozorňuje tiskový mluvčí 

Energetického regulačního úřa-
du Michal Kebort. 

Bývalým zákazníkům společ-
ností ze skupiny Bohemia Ener-
gy, kteří ještě od DPI odebírají 
elektřinu, skončí režim poslední 
instance 14. dubna a u plynu to 
bude 17. dubna. Termíny se krá-
tí i těm, kterým v loňském roce 
dodávky ukončily další společ-
nosti. Pokud termín přechodu 
k řádnému dodavateli energií 
zmeškáte, dopustíte se neopráv-
něného odběru, který následně 
povede až k odpojení vaší do-
mácnosti od energií.  gz

Ústecký kraj – Bezpečnost v kra-
ji by do budoucna mohly hlídat 
chytré kamery. Už letos by měly 
začít fungovat v Ústí nad La-
bem. Podle ústeckého primáto-
ra Petra Nedvědického kamero-
vý systém vznikne jako součást 
projektu 5G pro 5 měst. Před-
nostně se síť zkouší v pěti čes-
kých městech, kromě Ústí nad 
Labem také v Karlových Varech, 
Plzni, Jeseníku a Bílině. Do bu-
doucna by podle Nedvědického 
měl vzniknout podkrušnohor-
ský bezpečnostní koridor z Ústí 
přes Teplice, Bílinu, Most až do 
Chomutova. Na nákup chytrého 
kamerového systému by mělo 
Ústí i Bílina dostat až 20 milionů 
korun.  gz

17 dětí skončilo  
v babyboxech

Děčín – V pořadí čtvrtý babybox 
nové generace v rámci nemoc-
nic Krajské zdravotní je v are-
álu Nemocnice Děčín. Podle 
mluvčí Krajské zdravotní Jany 
Mrákotové má společnost ba-
byboxy ve všech svých nemoc-
nicích. V Teplicích do něho byli 
odloženi dva chlapci a jedna 
holčička, v Mostě čtyři děvčát-
ka a jeden chlapec, v Děčíně je-
den hoch a jedna dívka, v Ústí 
nad Labem byl počet odlože-
ných dětí obou pohlaví stej-
ný – tři a v Chomutově jeden 
chlapec. V pěti nemocnicích je 
to pak v součtu dosud 17 dětí. 
V Litoměřicích dítě do baby-
boxu dosud nikdo neodložil. 
V současnosti je v celé České 
republice rozmístěno celkem 
81 babyboxů, do nichž bylo bě-
hem bezmála 17 let jejich exis-
tence odloženo 232 dětí.  gz

Ústečtí lékaři nahradili chlopeň šetrněji
Ústí nad Labem – Lékaři ústecké-
ho Kardiocentra provedli uni-
kátní zákrok u dvou pacientů 
s významnou nedomykavostí 
chlopně. Klasická operace byla 
v obou případech pro extrémní 
riziko nemožná. Jedním z opero-
vaných pacientů byl devětaše-
desátiletý Lubomír Časár z Ústí 
nad Labem. 

„Před rokem jsem zkolabo-
val na nákupu. Lékaři zjistili, 
že mám špatnou chlopeň. Celý 
rok jsem trpěl především dý-
chacími potížemi, bolelo mě na 

hrudi. Musel jsem se každých 
sto metrů zastavit,“ popisuje 
své potíže Lubomír Časár, který 
proto s operací ani chvíli nevá-
hal. „Teď je mi mnohem lépe, už 
jsem se byl trochu projít. Těším 

V kraji bude jezdit nový dopravce 
Ústecký kraj – V oblastech Cho-
mutovsko, Mostecká pánev 
a Kadaň–Žatec bude od prosin-
ce jezdit nový dopravce. Ústec-
ký kraj uzavřel smlouvy se dvě-
ma dopravci Umbrella Coach & 
Buses a Umbrella City Lines na 
deset let. Společnost Umbrella 
zvítězila s cenovými nabídka-
mi. Celková cena kontraktů na 
desetileté období je 1,3 miliardy 
korun za předpokládaný objem 
3,8 milionu odjetých kilometrů 
za rok. Celkem bude nasazeno 
44 nových nízkopodlažních au-
tobusů, pravděpodobně se bude 
jednat o Setry, a to v délkách 

12 m a 10,8 m. Díky plošině pro 
invalidní vozík mohou cestovat 
i cestující se zdravotním postiže-
ním. „Samozřejmostí je klima-
tizace, lepší komfort cestujícím 
zajistí USB nabíječky, informač-
ní panely, vnitřní kamerový 
systém a možnost nákupu jíz-
denky platební kartou,“ upřes-
nil radní pro dopravu Marek 
Hrabáč. Autobusy budou v ze-
lené barvě. Ke změnám dojde 
také v provozu, některé linky 
se sloučí, nebo přečíslují. Dojde 
také k posílení některých spo-
jů, a to zejména do průmyslové 
zóny Triangle.  gz

Pod Klínovcem vyrostou domy
Loučná pod Klínovcem – Během 
několika let vyrostou v Loučné 
pod Klínovcem nové polyfunkč-
ní domy se službami a ubyto-
váním. Postaví je firma Skia-
reál Klínovec na pozemcích, 
které koupí od města. Prodej už 
schválili zastupitelé. 

Starostka Loučné pod Klínov-
cem Jana Nýdrová záměr prode-
je potvrdila s tím, že společnost 
Skiareál Klínovec je věrohod-
ný partner, a proto se rozhod-
li jít do společného projektu, 
do kterého by se Loučná kvůli 
finanční náročnosti pustit ne-
mohla. Kupní cena za pozemky 

se, až budu moct doma normál-
ně fungovat,“ dodal necelý týden 
po operaci. Lékaři nahradili mi-
trální chlopeň novou, samoroz-
tažitelnou, zavedenou katet-
rizačním způsobem přes hrot 
srdeční. „Kostra chlopně je z ni-
tinolu. Vlastní chlopeň má tři 
cípy a je vyrobena z prasečího 
perikardu. Aby nedošlo k jejímu 
uvolnění, je fixována k srdeč-
nímu hrotu speciální zátkou,“ 
doplnil vedoucí Kardiocentra 
a přednosta Kardiologické kli-
niky profesor Pavel Červinka.  gz

je stanovena na 18,6 milionu ko-
run. Podle vedení radnice pokud 
ale vyjde z revizního znaleckého 
posudku vyšší cena, tak bude 
i kupní cena upravena.

Podle majitele Skiareálu Klí-
novec Petra Zemana je součástí 
záměru až tisícovka nových par-
kovacích míst, což je dokonce 
jedna z podmínek prodeje po-
zemků, a vybudování nadchodu 
přes silnici ke stanicím lanovek. 
V souvislosti s prodejem parcel 
si Loučná zároveň vymínila, že 
od společnosti získá v jednom 
z domů nebytové prostory pro 
umístění městského úřadu.  gz

Most – Každý z mosteckých kon-
tejnerů dostal svůj čip. Pod-
le mluvčí města Kláry Vydro-
vé čipy pomohou nejen získat 
přehledné statistiky například 
o celkovém počtu kontejnerů ve 
městě, ale budou užitečné i v zís-
kávání dalších údajů. „S pomo-
cí čipů budeme lépe vědět, kde 
a jaké kontejnery potřebujeme 

mít rozmístěny tak, abychom 
byli schopni zefektivnit svoz od-
padů,“ řekl ředitel mosteckých 
technických služeb Václav Za-
hradníček. Čipy na kontejne-
rech mohou ušetřit peníze. „Bu-
deme umět lépe optimalizovat 
svozové trasy a v důsledku toho 
také šetřit náklady,“ dodává ře-
ditel technických služeb.  gz

Kuberové udělaly 
Louny radost

Louny – Na domě č. p. 653 ve 
Vladislavově ulici, kde se 
16. února 1947 Jaroslav Kubera 
narodil, byla odhalena pamětní 
deska. „Lounský rodák, který 
to svou pílí a pracovitostí do-
táhl až na druhého nejvyššího 
ústavního činitele, si zaslouží 
titul Čestného občana i des-
ku na rodném domě,“ řekl sta-
rosta Pavel Janda. Jde o odlitek 
s podobiznou Jaroslava Kubery. 
„Louny mi udělaly velkou ra-
dost, jsem moc ráda, že zde na 
manžela lidé vzpomínají,“ řek-
la Věra Kuberová. Lounský ro-
dák Jaroslav Kubera, který ná-
hle zemřel 20. ledna 2020, byl 
dlouholetý teplický primátor 
a senátor.  gz
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Litvínov – Třetí místo v katego-
rii Člověk a životní prostředí 
na Czech Press Photo získala 
novinářská fotografie Michala 
Turka, která zachycuje mláďata 
sokola stěhovavého na jednom 
z komínů chemického závo-
du v Litvínově. Do 27. ročníku 
Czech Press se přihlásilo 250 fo-
tografů s více než čtyřmi tisíci 
fotografií.

„Výherní fotografie je ze sé-
rie o kroužkování sokola stěho-
vavého a pořídil jsem ji v květ-
nu 2021. Cílem bylo vytvořit 
reportáž z kroužkování, která 
poukáže na záslužnou práci lidí 
z ALKA Wildlife,“ popisuje autor 
vítězné fotografie Michal Turek. 
Na vyhlášení Czech Press Photo 

navazuje výstava fotografií v Ná-
rodním muzeu, která se koná do 
konce května.

Sokol stěhovavý patří mezi 
kriticky ohrožený druh a v Čes-
ké republice se vyskytuje při-
bližně 120 párů. Jelikož si ten-
to dravec hnízdo sám nestaví, 

nejčastěji ho najdeme ve ska-
lách, nebo překvapivě v průmy-
slových areálech. ORLEN Uni-
petrol spolupracuje na podpoře 
hnízdění sokolů se sdružením 
ALKA Wildlife od roku 2011 
a doposud se v areálech skupiny 
vylíhlo již 40 mláďat.  gz

Na kotlíkovné půjde 80 milionů
Ústecký kraj – Také letos budou 
mít možnost zájemci využít 
kotlíkových dotací. Letošní 
vlna bude určená především 
pro nízkopříjmové domácnos-
ti, které budou mít možnost při 
pořízení nového kotle dosáh-
nout na dotaci ve výši až 95 %. 
Pro ostatní domácnosti bude 
ale letošní podpora nižší, mo-
hou získat až 50procentní pod-
poru. Ústecký kraj v ní rozdělí 
více než 80 milionů korun. 

„Naší snahou je poskytnout 
finanční prostředky na vý-
měny kotlů nízkopříjmovým 
domácnostem v co nejkratší 

době. Podmínky ještě neby-
ly nikdy tak výhodné, dotace 
činí až 95 % a kromě toho bude 
poskytována zálohově, takže 
domácnostem bude stačit mít 
naspořenou jen malou část 
vlastních prostředků,“ řekla 
ministryně životního prostředí 
Anna Hubáčková.

Příjem elektronických žá-
dostí bude zahájen už na konci 
jara, po projednání radou Ús-
teckého kraje. Čas na výměnu 
se krátí, kotle na pevná paliva 
s ručním přikládáním nebude 
možné provozovat od letošní-
ho září.  gz

Trasa dráhy pořád není jasná
Ústecký kraj – Žádost železničá-
řů o posouzení nových variant 
pro vedení rychlodráhy z Pra-
hy do Drážďan prošla rozhodo-
váním krajských zastupitelů. 
Dosavadní koridor nepočítal 
s přímým napojením Ústí nad 
Labem na rychlodráhu. Vedle 
tří nově navržených tras chce 
kraj i posouzení původního ko-
ridoru.

Proti nově navrženým tra-
sám vystupují některé obce na 
Litoměřicku a také Chlumec. 
Tam by měla trať vést pod 

zemí přímo mezi Stradovem 
a Chlumcem. Původně měla 
být o dva kilometry dál.

Podle hejtmana Jana Schille-
ra zatím o konkrétní trase roz-
hodnuto není a výběr jedno-
duchý nebude. Martin Švehlík 
ze Správy železnic vysvětlil, 
že aktualizace zásad územní-
ho rozvoje je nejlepší možnost, 
jak porovnat jednotlivé vari-
anty. Rychlodráha z Prahy do 
Lovosic by mohla být hotová 
do roku 2030 a do Ústí nad La-
bem za dalších deset let.  gz

V kraji se nejlépe žije lidem v Lovosicích
Lovosice – Nejkvalitněji se 
v rámci kraje žije lidem v Lo-
vosicích. Vyplynulo to z in-
formací společnosti Obce 
v datech, která každoročně 
zpracovává veřejně dostup-
ná data k měření kvality ži-
vota v 205 obcích s rozšíře-
nou působností a v Praze. 

Porovnáváno je 29 ukazatelů, 
které dohromady shrnují tři 
hlavní kategorie: zdraví a ži-
votní prostředí, materiální za-
bezpečení a vzdělání či vztahy 
a služby.

Lovosice, které se umístily 
nejlépe ze všech obcí Ústecké-
ho kraje, dosáhly na 4,6 bodu. 

V republikovém žebříčku 
to stačilo na 106 místo. Na 
107. místě se umístila Roudni-
ce nad Labem, dále pak Lito-
měřice na 149. příčce, 170. je 
Děčín a na 172. místě skonči-
lo Ústí nad Labem. Prvenství 
v rámci celé republiky získaly 
středočeské Říčany.  gz

Z hotelu jsou byty  
pro seniory
Krupka – 
Radnice 
nechala 
přebudo-
vat býva-
lý hotel 
Horal na 
dům pro 
seniory. „Budova bývalého ho-
telu, která byla v soukromých 
rukách, chátrala řadu let a stala 
se problémovým místem krup-
ského centra. V roce 2017 město 
objekt odkoupilo a v rámci dlou-
hodobého plánu revitalizace ná-
městí zahájilo přípravné práce 
a hledání vhodného dotačního 
titulu,“ řekl starosta Zdeněk Ma-
touš. S rekonstrukcí začalo měs-
to v dubnu 2021 a celkové nákla-
dy na rekonstrukci se vyšplhaly 
na 42,2 milionu korun, z toho 
5,3 milionu korun bylo hrazeno 
z dotace. Objekt po rekonstruk-
ci sestává ze 17 malometráž-
ních bytů, které jsou většinou 
o velikosti 1+kk a 2+kk. Jeden 
byt je zcela bezbariérový. Podle 
místostarosty Rostislava Kadle-
ce bude nový dům sloužit senio-
rům. „To splňuje náš směr rozvo-
je nájemního sociálního bydlení 
a současně dojde k oživení krup-
ského náměstí.“  gz
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Krušné hory – Ekogolové a dal-
ší iniciativy usilují o zapsání 
Krušných hor mezi chráně-
né krajinné oblasti. „Vyhlá-
šení CHKO vidíme jako krok 
správným směrem,“ říká Zu-
zana Arnadová z Greenpe-
ace s tím, že by to přispělo 
i k větší ochraně krušnohor-
ských bučin. „Východní Kruš-
nohoří by mělo být chráněno 
v nejpřísnějším režimu, tedy 
bezzásahovém, protože takto 
cennou přírodu v České re-
publice už téměř nemáme,“ 
dodala Arnadová.

Ničí se unikátní lesy
Značná část lesa byla již zde-

vastována holosečným káce-
ním a výsadbou nepůvodních 
dřevin, což označila i inspek-
ce životního prostředí za pro-
tiprávní jednání, a udělila za 
to vlastníkovi lesa, společnos-
ti I. H. Farm napomenutí. Na 
tom, že se ochrana krušnohor-
ských bučin kolem zámku Je-
zeří u Horního Jiřetína rozšíří, 
se před časem dohodli Ústecký 
kraj s vlastníkem. Bezzásaho-
vá plocha má nyní 200 hektarů, 
na dalších dvou územích je těž-
ba dřeva upravená. 

Greenpeace ale považuje 
podmínky uzavřené smlouvy 
za nedostatečné. „Smlouva ne-
odpovídá zákonu o evropsky 
významných lokalitách, který 
slouží k ochraně významných 
druhů rostlin a živočichů. Dle 
této smlouvy je zajištěna bez-
zásahová ochrana pro pouhých 
200 hektarů lesa, což je méně 
než 40 procent dotčeného úze-
mí,“ vysvětlila Arnadová. Pod-
le ekoložky úřad navíc těsně 
předtím, než začala smlouva 
platit, povolil těžbu i v tomto 
dnes již bezzásahovém území.

„Na některých místech v bez-
zásahové zóně ještě před po-
čátkem platnosti smlouvy 

probíhala rozptýlená těžba, ob-
vykle v objemu do 10 procent 
porostní zásoby. To bylo součás-
tí smluvního ujednání a kraj-
ský úřad na tom nevidí nic 
špatného, protože taková těž-
ba slouží mimo jiné k podpoře 
přirozené obnovy a k užitečné 
diverzifikaci věkové struktury 
lesa ovlivněného dosavadním 
obhospodařováním. Obojí je 
před jeho definitivním pone-
cháním samovolnému vývoji 
zcela namístě,“ uvedla mluv-
čí krajského úřadu Magdale-
na Fraňková. Poznamenala, že 
obnovní těžba je připravová-
na v celé evropsky významné 
lokalitě Východní Krušné hory 

od Jirkova až po Telnici, tak 
jako každý jiný rok. 

Evropská komise  
má na stole stížnost

Kvůli tomu, že ochrana bučin 
dlouhodobě nemá splňovat po-
žadavek zákona o evropsky vý-
znamné lokalitě, už padla stíž-
nost k Evropské komisi. „Stále 
čekáme na vyjádření Evropské 
komise ke stížnosti, kterou po-
dalo město Horní Jiřetín právě 
kvůli nečinnosti příslušných 
úřadů a Ministerstva životního 
prostředí, které je za ochranu 
přímo odpovědné,“ prohlásila 
Arnadová s tím, že Greenpeace 
lokalitu nadále monitoruje.

„Pokud bychom zazname-
nali, že dochází k dalšímu po-
škozování lesa v rozporu se 
smluvní ochranou, budeme 
situaci řešit s příslušnými úřa-
dy,“ dodala. Podle Fraňkové je 
aktuálně vedeno správní řízení 
o jejím omezení v nejstarších 
porostech ve více než deseti 
lesních revírech po celé evrop-
sky významné lokalitě, převáž-
ně spravovaných Lesy České 
republiky, ale i jinými subjekty. 
Greenpeace je většinou účast-
níkem těchto řízení.  gz

Ekologové: Krušnohoří úřady nedostatečně chrání
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Vyzráli jsme nad okny, které „blokují“ signál

b ř e z e n  2 0 2 2

Po většinu dne probíhá vel-
ká část mobilní komunikace 
uvnitř budov. A ne každý cen-
timetr je pokrytý signálem tak 
dobře, že volajícího na opač-
ném konci linky slyšíte zřetel-
ně, i když si během hovoru sko-
číte do kuchyňky uvařit kávu. 
Nejen na to, jak dostat mobilní 
signál do budov, v nichž je mi-
zerné pokrytí, se zaměřil start-
-upový projekt vývojářské dílny 
teplických sklářů. Technologie 
WaveThru umožní, aby signál 
prostoupil oknem, které díky 
svým vlastnostem logicky izo-
luje nejen zimu a hluk, ale také 
stíní signál. Podle manažera 
rozvoje trhu pro střední a vý-
chodní Evropu AGC Flat Glass 
Czech Pavla Čumpelíka jde 
o chytré řešení jednou pro vždy.

Pokrytí mobilním signálem 
nebývá doma, ale ani v kan-
celářských budovách ideální. 
Čím to je?

Ve společnosti AGC dlouho-
době pracujeme na tom, aby 
se zlepšila kvalita vnitřního 
pracovního prostředí. Vyrábí-
me širokou škálu energeticky 
úsporných skel pro okna a fa-
sády, která na první pohled vy-
padají jako klasická čirá skla, 
ovšem obsahují vrstvy blokující 
prostup signálu. Jenže čím více 
a lépe budovu izolujeme, tím 
hůře se signál dostává dovnitř.

To zní logicky. Ale co s tím?
Našli jsme řešení. Pojmeno-

vali jsme ho WaveThru. Spočí-
vá v tom, že se opracuje povrch 
stávajících oken. Jde o techno-
logii, která nijak zásadně ne-
ovlivní vlastnosti oken, ať jde 
o termoizolační, bezpečnost-
ní, protipožární, zvukotěsné, či 
jiné charakteristiky. Okna zpra-
covaná technologií WaveThru 
zvýší mnohonásobně průchod 
signálu. Takže nárůst kvality 
pokrytí signálem je okamžitě 
viditelný na displejích telefonů.

A jak to probíhá?
Je to snadná a časově nená-

ročná úprava. Přijdeme k vám 
domů nebo do kanceláře, jako 
kdyby přišel třeba instalatér, 
ale neuděláme tolik nepořádku. 
Máme jen malé mobilní zaříze-
ní, kterým sklo opracujeme. Za 
jeden den jsme schopní upravit 
desítky oken.

Jak poznáte, že zrovna tímto 
oknem signál neprochází?

Před opracováním i po něm 
změříme míru propustnosti sig-
nálu jednotlivých operátorů. 
Výsledek se okamžitě ukáže.

Po úpravě se signál zlepší 
hned?

Ano, mobilní signál všech 
dostupných operátorů takto 
technologicky upravená okna 
přivedou hned do budovy. Dá se 
to ale udělat třeba jen pro jed-
nu kancelář nebo i celé patro. 
Zlepšení je jednorázové a trva-
lé, bez nutnosti jakékoliv další 
údržby.

Je na okně vidět, že je opra-
cované?

Speciální mřížka vytvořená 
přenosným zařízením je okem 
téměř neviditelná, ovšem i tak 
úprava probíhá především 
v horních částech okenních 
ploch, aby byl zajištěn nejlepší 
možný estetický dojem.

Jde o novinku. Jsou už okna 
upravená prostřednictvím 
WaveThru někde v Česku in-
stalována?

Realizace úpravy oken po-
mocí WaveThru se v Česku už 
odehrávají, vůbec první byla 
budova T-Mobile na pražských 
Roztylech. Většinou se řešení 
uplatňuje u středních a men-
ších kancelářských budov 
a větších obytných komplexů. 
Stále vyhledáváme zajímavé 
příležitosti pro uplatnění této 
technologie. Jestliže máte pro-
blém s prostupem mobilního 
signálu a zaujalo vás toto řeše-
ní, neváhejte nás kontaktovat.

V rámci projektu Wave jste 
vytvořili i další inovaci. Ta-
bulku skla o velikosti tabletu, 
která je ve skutečnosti anté-
nou. To je nové spojení skláři 
a antény?

Asi vás překvapím, ale není. 
Anténami ze skla se AGC za-
bývá od roku 1974. Primárně 
směřovaly do automobilových 
skel a dnes není neobvyklé, kdy 
je na jednom skleněném dílu 
do automobilu umístěno tře-
ba osm antén současně. Lze je 
tam dobře schovat, protože se 
maskují za vyhřívání, k okra-
jům skel a podobně. Spíš se na-
bízí otázka, proč tomu tak ješ-
tě není u budov, když je pro ně 
stejně důležité integrovat ob-
dobné technologie pokud mož-
no nenápadným a esteticky při-
jatelným způsobem.

A nabízí se i odpověď, proč 
tomu tak u budov není?

Není tomu tak proto, že este-
tické kritérium bylo dlouho ne-
významné. Prioritou byla funk-
cionalita. Doba se ale změnila 
a nikdo už nestojí o nevzhledné 
antény na střechách. Skleněné 
antény jsou neviditelnou ná-
hradou při pokrývání vnitřních 
i vnějších prostor historických 
i moderních budov mobilním 
signálem. Přinášejí nové mož-
nosti, jak zajistit v těchto mís-
tech přístup k vysokorychlost-
nímu mobilnímu internetu.

Jak vlastně vypadá?
Jde o nenápadnou skleně-

nou anténu s malým výkonem 
a optimalizovaným dosahem, 
která zvládá komunikaci pro 
zajištění těch nejmodernějších 
telekomunikačních technologií 
a přitom nijak nehyzdí své oko-
lí. Je stejně nenápadná jako ka-
ždé sklo, které máme denně na 
očích, a vnímáme jej jako přiro-
zenou část našeho okolí.

Chytrá skla teplických sklá-
řů se umí přizpůsobit prostře-
dí, aby zapadala. Dokáže to 
i anténa?

Stejně jako naše skla, i naše 
anténa se do určité míry umí 
přizpůsobit místu instalace 
a odstínu fasády i tvaru oken, 
za která bude umístěná. Nevy-
hýbáme se ani budoucím mož-
nostem úpravy barvy skla nebo 
jeho jiné dekorativní úpravě, 
technologie pro tuto variantu 
jsou nám dobře známé. Anténa 
může mít probarvenou hmotu, 
může být potištěná nebo s re-
flexní vrstvou. Tyto možnosti 
ale zatím spíše zkoumáme.

Dají se antény i zakamuflovat 
třeba do loga, značky?

Dají, pracujeme na varian-
tě antény pro použití v exterié-
ru. Naši partneři mají velký zá-
jem na takovém řešení, kdy se 
antény navenek mohou tvářit 
třeba jako směrovka městské-
ho informačního systému, malý 
vývěsní štít obchodu s logem 
nebo jiný prvek běžně používa-
ný v ulicích. I v takovém přípa-
dě by si měla anténa zachovat 
svůj skleněný vzhled a kom-
paktní plošné provedení.

Technicky jsou skleněné an-
tény srovnatelné s běžnými, 
které bývají na střechách?

Proti klasickým vysílačům 
pracují skleněné antény s men-
ším výkonem, což navazuje na 
obecný trend úspory energie, 
investic a zabránění vyzařová-
ní elektromagnetických vln do 
okolí, kde je nikdo nepožadu-
je a nevyužije. Je samozřejmě 
nutné srovnávat srovnatelné, 
tedy antény s obdobnou spe-
cifikací v podobném nasazení. 
Tam se myslím naše inovace 
prosadí velmi dobře, integrace 
do budovy je totiž často snazší 
a levnější.

Jak velkou oblast pokryje?
Anténa umí signál dobře 

směrovat, má záměrně nízký 
výkon, aby mohla hravě pokrýt 
stometrovou ulici nebo náměs-
tí, odpočinkové, zábavní a turi-
stické zóny. Efektivně pokry-
je například zahradu u domu. 
Když ji umístíte na budovu tep-
lického divadla, pokryje víc než 
polovinu parku. Když na sta-
dionu, kde tisíce fanoušků vy-
fotí gól a v jeden moment fotku 
všichni posílají na sociální sítě, 
signál našich antén to umožní 
bez problémů. Přitom by se an-
téna dala dobře skrýt třeba ve 
skleněných panelech označují-
cích východ ze sportoviště.  pr
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Lucie Kubešová Leišová: Na přeplavání Gibraltaru trénovala ve vaně s ledem a solí 
Splnila si svůj sen a přeplavala 
Gibraltarský průplav. Plavkyně Lucie 
Kubešová Leišová je jednou ze čtyř Češek, 
kterým se to podařilo. Měla mořskou nemoc, 
zvracela, měla popálený krk, jak se nalokala 
mořské vody, ale ani to plavkyni nezlomilo.
Gabriela Zlámalová

Kdy jste s plaváním začala 
a proč zrovna tento sport?

Plavat jsem začala v prv-
ní třídě. Miluju vodu odmala 
a vlezla jsem do ní pokaždé, 
když jsem měla šanci. Když 
jsem se doslechla, že můžu za-
čít plavat, přemluvila jsem teh-
dy mámu, aby mě odvedla na 
první lekci do bazénu. No a už 
mi to zůstalo. Plavání je obrov-
ská dřina a musíte mu dát fakt 
hodně. 

Jaké plavecké úspěchy máte 
na svém kontě?

Kromě přeplavání Gibraltaru 
jsem třeba také získala bron-
zovou medaili na mistrovství 
světa v zimním plavání v rus-
kém Tyumenu nebo jsem vy-
hrála závod 2 Bridges Hudson 
River Race v USA. Mám něko-
lik medailí z mezinárodních 
mítinků v bazénovém plavání 
a stejně tak i ze závodů České-
ho poháru v dálkovém či zim-
ním plavání. 

Gibraltarský průliv jste pře-
plavala jako jedna z nejmlad-
ších Evropanek. Jak vás to 
napadlo? 

Závodně plavat jsem začala, 
když mi bylo šest let. Od něja-
kých šestnácti let jsem se vě-
novala i dálkovému plavání. 
Lákala mě i nějaká větší výzva 

a jeden můj známý, který Gi-
braltar přeplaval, mi vyprávěl 
o tom, jak krásný je to zážitek. 
Nadchlo mě to a v září 2013 
jsem si napsala o termín plav-
by, který jsem dostala hned na 
léto 2014. Plavala jsem nako-
nec na začátku července. 

Co vás během náročné plav-
by zaskočilo?

Plavecky to nebylo tak hroz-
né, ale měla jsem mořskou ne-
moc, několikrát jsem zvracela 
a měla jsem krk úplně popále-
ný solí, bohužel se totiž nedá 
vyhnout tomu, aby se člověk 
párkrát nenapil, když ho tre-
fí vlna. Následkem toho jsem 
pak samozřejmě měla čím 
dál tím méně sil. S odstupem 
osmi let na to ale vzpomínám 
jen v tom nejlepším jako na 
naprosto unikátní zážitek. To 
špatné obvykle člověk zapo-
mene. 

Jak dlouho jste se na to při-
pravovala, v čem trénink 
spočíval?

Nutno říct, že jsem nezačí-
nala úplně od píky. Jak jsem 
už zmiňovala, plavala jsem 
odmala, od jedenácti let jsem 
pak měla trénink 2x denně, 
vždy ráno, než jsem šla do ško-
ly, a odpoledne na dvě hodiny 
zase. Cíleně na Gibraltar jsem 

se připravovala tak půl roku 
předem, začala jsem plavat ve 
studené vodě. Dokonce jsem 
chodila i do speciální vany, 
kde jsem měla kostky s ledem 
a sůl, tréninky jsme cílili spí-
še vytrvalostně. O víkendech, 
když jsem neměla závody, jsem 
chodila běhat a posilovat, ne-
měla jsem tehdy skoro žádné 
volno. 

Podporovalo vás okolí, rodi-
na? Nebáli se? Přeci jen vám 
bylo jen osmnáct…

Byli lidi, kteří mě podporova-
li, a pak ti, kteří mě odrazovali, 

čímž mi samozřejmě moc ne-
pomáhali. Většina z nich to 
nejspíš dělala právě ze stra-
chu o mě. Nastavila jsem si to 
v hlavě tak, že je to jen o mně, 
já jsem v tom ten hlavní fak-
tor a názory a obavy ostatních 
jsem si moc nepřipouštěla. Od-
mala mi jde máloco rozmluvit 
a díky bohu za to (smích).

Kromě tohoto zážitku, ale 
máte ještě jeden výrazný mo-
ment. Setkání s britskou krá-
lovskou rodinou. 

To se stalo v návaznosti na 
moje přeplavání Gibraltaru. 

Přeplavat Gibraltar bylo náročné. Foto: archiv LKL Podařilo se jí to jako jedné z nejmladších Evropanek. Foto: rchiv LKL
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Byla jsem tehdy součástí pro-
gramu DofE, jehož patronem 
byl princ Edward, syn britské 
královny. V britské kancelá-
ři tehdy můj výkon zazname-
nali a pozvali mě na večeři do 
Londýna, kde jsem pak měla 
projev před částí britské krá-
lovské rodiny. Byla jsem z toho 
tehdy dost vyklepaná, přece 
jen mi bylo čerstvých devate-
náct a věděla jsem, že můj pro-
jev v angličtině uslyší princ, 
celkem jsem to ale ustála. Do-
konce za mnou pak přišel a ří-
kal mi, že to bylo moc hezké. 

Neláká vás také přeplavat 
kanál La Manche?

Já jsem už jeden pokus na 
La Manche měla, v září 2016. 
Bylo to ale celé komplikova-
né, původně jsem měla ter-
mín už v červnu, ale nakonec 
jsem musela po dvou týdnech 
odletět domů, kvůli extrémně 
špatnému počasí. Pak mi můj 
lodivod zavolal v září, že za 
dva dny můžu plavat. Jeli jsme 
s kamarádem autem, proto-
že už nebyly dostupné lety. Do 
vody jsem se skutečně dostala, 
doplavala jsem za půlku, ale 
pak jsem pokus vzdala. Bylo 
šílené počasí, já unavená z ces-
ty i okolností. Zpětně vím, že 
jsem si měla pokus přesunout 
na další léto, byla to obrovská 
chyba a dodnes mě to mrzí, 
ale i to se v plavání stává. Tře-
ba se jednou vrátím a napra-
vím to. Konkrétní termín ale 
nemám. 

Stála jste u zrodu seniorské-
ho projektu Přeplav si svůj 
La Manche. Jak vlastně vzni-
kl?

V roce 2015 jsem na klienta 
Konta Bariéry uplavala 180 km 
po Vltavě, abych mu tím ve ve-
řejné sbírce získala finance na 
nový handbike. Akce to byla 
hodně úspěšná, vybralo se 
přes 150 tisíc korun. Přirozeně 
jsme se pak bavili, co bychom 
podnikli dál, a napadlo nás se 
zaměřit na seniory. Konto Ba-
riéry má totiž pobočný projekt 
s názvem Senzační senioři, ke 
kterému se to krásně hodilo. 
A tak jsme nakonec přišli se 
štafetovým plaváním. 

Vůbec poprvé se prý plavalo 
na severu Čech?

Poprvé se toho ujala Zvon-
kohra Teplice, pak se to zača-
lo postupně šířit. S tím přišel 
i název Přeplav si svůj La Man-
che. Dnes se do projektu za-
pojují desítky klubů a senioři 
naplavou během února tisíce 

barva: černá a zelená

jídlo: sushi a čokoláda 
Cailler

hudba: Coldplay

číslo: 26 

M O J E  N E J
se narodila 26. října 1995 v Příbrami. 
Po osmiletém gymnáziu vystudovala 
obor Politologie a mezinárodní vztahy 
na Fakultě sociálních věd Univerzity 
Karlovy. V současné době se věnuje 
agendě ochrany dat pro místní sa-
mosprávy a také pořádá individuální 
plavecké tréninky. Je už řadu let spjata 
s projektem Přeplav si svůj La Manche, 
který má v Ústeckém kraji velkou 
oblibu. Je vdaná.

Lucie Kubešová Leišová 

P R O F I L

kilometrů. Jsem na to moc pyš-
ná. 

Zapojilo se od té doby víc se-
niorů v Ústeckém kraji?

Ano. Stále se jich mnoho za-
pojuje. Mám z toho velkou ra-
dost. 

Která města v regionu jste 
v rámci projektu navštívila?

Do Ústeckého kraje jezdím 
tradičně každým rokem. Po-
každé jedu do Teplic, kde to 
vlastně celé začalo. Je tu skvě-
lá spolupráce, jak se Zvonko-
hrou, tak i vedením teplické-
ho aquacentra. Byla jsem ale 
i v Mostě, v Lovosicích, v Lito-
měřicích, …

Měla jste čas na prohlídku 
zdejších měst? 

V rámci mojí první návště-
vy jsem si prošla Teplice, jinak 
vzhledem ke svému časovému 
vytížení vidím vždycky spíš 
jen bazén a spěchám domů. Ji-
nak mám moc ráda Ústí nad 
Labem, kde mám kamarády, 
a ráda tam jezdím občas na vý-
let. Celkově je krajina celého 
Ústeckého kraje dost úchvat-
ná, a když se tím směrem do-
stanu, dost si to užívám. 

Máte v plánu realizaci dal-
ších projektů, které by pomá-
haly?

Mám. Ale asi bych si je pro-
zatím nechala pro sebe. Ne-
rada dávám ven něco, co mi 
v hlavě ještě pořádně neuzrálo. 

Věnujete se i dalším sportům 
nebo koníčkům?

Plavání se teď věnuji čás-
tečně profesně, poskytuji 

soukromé lekce, při kterých 
si s některými klienty zaplavu 
i docela hodně. Obecně mám 
sport ráda, věnuji se silovému 
tréninku, cvičím pilates, ná-
razově běhám. Co se týká dal-
ších koníčků, moc ráda vařím 
a peču, čtu nebo poslouchám 
audioknihy, celkově dělám 
věci, které jsou produktivní, 
ale zároveň ne tak fyzicky ná-
ročné, abych si tu zátěž trochu 
vykompenzovala. 

Jak odpočíváte?
Přiznám se, že moc času na 

odpočinek nemám. Úplně vol-
no mám většinou jen část ne-
děle, kterou se snažím trávit 
hlavně s manželem, popřípadě 
s přáteli. Ráda jdu někam do 
kavárny, případně do kina. Tím 
na sebe většinou dost vyzrazu-
ju, protože se musím soustře-
dit na film a nedělat u něj tisíc 
dalších věcí. 

Takže jste vdaná a máte 
děti?

Jsem čerstvě vdaná a bezdět-
ná. Považuji sama sebe za pře-
učeného introverta… 

Co tím myslíte?
Mám ráda lidi, hlavně ty zají-

mavé, ale potřebuju i nějaký čas 
o samotě. Ráda se vzdělávám 
a učím nové věci, snažím se být 
otevřená vůči všemu, co přijde. 

Co ráda děláte?
Ráda a hodně cestuji, napo-

sledy jsme třeba autem pro-
jeli s manželem celý Balkán, 
Turecko a Gruzii. Jsem hodně 
kosmopolitní člověk a umím 
být doma na hodně místech. 
Žila jsem také několik let stří-
davě ve Švýcarsku, což v něja-
kých ohledech úplně překresli-
lo moje vnímání věcí. 

Voda provází úspěšnou plavkyni celým životem. Foto: Milan Stryja
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Kluby pomohly nemocným seniorům

Nová trasa pro zájemce o industriální turistiku

Legendární brankář 
slavil narozeniny

MC
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26

INZERCE

Bezmála dvoustovce senio-
rů z bystřanského domova po-
mohl Nadační fond FK Teplice 
spolu s Kontem našeho srdce 
HC Verva Litvínov zakoupením 
lehátka pro fyzikální terapii. 

Podle předsedy správní rady 
nadačního fondu Martina Ko-
vaříka se jedná se o lehátko, 
které je určené i osobám se 
sníženou pohyblivostí a které 
díky své jednoduchosti zajistí 
pohodlné léčení. Výhodou je 
systém posunu, který umožňu-
je nastavení magnetoterapie 

v celé délce lehátka. Tento typ 
terapie je vhodný v akutních 
stádiích onemocnění i u zá-
nětlivých indikací. Lehátko je 
součástí vybavení rehabilitace 
a bude využíváno pod vedením 
kvalifikované fyzioterapeutky.

Lehátko pro fyzioterapii pře-
dali za Konto našeho srdce HC 
Verva Litvínov Libor Weber 
s útočníkem Patrikem Zdrá-
halem a za Nadační fond FK 
Teplice Martin Kovařík s dlou-
holetým kapitánem Admirem 
Ljevakovičem.  gz

Hokejový brankář Josef Bruk 
oslavil 14. března 87. narozeni-
ny. Dnes už legendární brankář 
Josef Bruk odehrál v 60. letech 
v Litvínově v sedmi sezónách 
137 zápasů. Později se věno-
val trénování a stal se osobním 
koučem Dominika Haška.

 HC Verva Litvínov

Páni kluci míří  
do Zubrnic

Spolek Zubrnická museální 
železnice připravuje novou ex-
pozici o historii naší železni-
ce od zahájení provozu v roce 
1890 po zrušení v roce 1978. 
Expozice bude umístěna na ná-
draží v Zubrnicích v bývalém 
skladišti. Zajímavou částí bude 
film Páni kluci, který se natáčel 
na nádraží v Levíně. Expozice 
bude slavnostně zpřístupněna 
7. května. Chybět nebude se-
tkání s herci z filmu Páni kluci. 

 Spolek Zubrnická museální železnice

Po dvouměsíční pauze se pro 
zájemce o industriální turisti-
ku otevírá Informační centrum 
v Elektrárně Ledvice. Součástí 
infocentra je i nejvýše položená 
rozhledna v České republice. 

Kromě tradičního výstupu na 
rozhlednu bude nyní součástí 
exkurze i možná prohlídka čtyř 
odvalovacích turbín na přepa-
du v retenčních nádržích, kudy 
se vrací vyčištěná voda z elek-
trárny zpět do přírody. Základ-
ní informace k různým typům 

solárních panelů, které jsou 
zkušebně provozovány právě 
v Elektrárně Ledvice, pak obdr-
žíte při pohledu na ně z venkov-
ního ochozu rozhledny.

„Momentálně připravujeme 
novou trasu po sestupu z roz-
hledny. K výtahu půjdeme tra-
dičně kolem transformátorů. Po 
sestupu ovšem zamíříme k za-
uhlování, silům VEP a chladi-
cí věži. Kolem výrobního bloku 
4 se pak vrátíme zpět k infocen-
tru. Návštěvníci se dozví i něco 

o odvalovacích turbínách, a po-
kud projeví zájem, budou se 
moci k nim i podívat,“ řekla Jana 
Purmenská z ledvického info-
centra. Nová trasa bude k dispo-
zici v průběhu dubna.  gz

Dětství prožila v době Masaryka

Úctyhodné 100. narozeni-
ny oslavila Květoslava Hnídko-
vá. Paní Květoslava se narodila 
9. března 1922 ve městě Lom. 
Dětství prožila za prvního čes-
koslovenského prezidenta T. 
G. Masaryka, mládí následně 
za okupace a 2. světové války. 
V osmnácti letech odjela k ně-
meckým hranicím, kde začala 
pracovat jako přadlena. V litví-
novském Benaru, později Scho-
eller, pracovala až do důchodu. 
V roce 1958 se přestěhovala na 
Meziboří. 

Celoživotní vášní paní Kvě-
toslavy je hudba. Šest let se uči-
la hrát na klávesy, poté začala 

vystupovat se závodní hudbou 
dolu Kohinoor, se kterou měla 
možnost procestovat a poznat 
celé severní Čechy. Hrála na 
různých zábavách a akcích 
a jeden čas dokonce vystupova-
la i s vojenskou kapelou. Paní 
Květoslava je dodnes veselá 
dáma, která se těší dobrému 
zdraví a skvělé náladě.

K významnému jubileu přijel 
oslavenkyni do Domova soci-
álních služeb Meziboří osob-
ně pogratulovat hejtman Jan 
Schiller s náměstkem Jiřím Kul-
hánkem a vedoucí krajského 
odboru sociálních věcí Petrou 
Lafkovou.  gz

V Ústeckém kraji
posloucháme

88.8 FM sever.rozhlas.cz

Český rozhlas 
Sever
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Ústecká škola je už osm let nejlepší pro praxi
Vlajkovou lodí technického vzdělávání včetně 
učebních oborů v Ústeckém kraji je Střední 
průmyslová škola Ústí nad Labem se středisky 
v Resslově ulici a na Stříbrníkách. Vyniká 
flexibilitou a kontinuitou teoretické a praktické 
přípravy s nástupem do zaměstnání.

Ředitel průmyslovky Mgr. Bc. 
Jaroslav Mareš si prvenství 
v soutěži „Doporučeno za-
městnavateli“ váží, přestože 
jej škola dosahuje opakovaně. 

Už poněkolikáté nás za-
městnavatelé vyhodnotili jako 
školu, která v kraji nejlépe 
připravuje absolventy do prak-
tického života. Tímto titulem 
se již pyšníme osmým rokem. 
Není to tedy nahodilé a je za 
tím spousta práce. Spoluprá-
ce s firmami patří mezi prio-
rity školy. Naše škola má přes 
padesát významných partne-
rů. Spolupracujeme s největ-
šími firmami v regionu a celé 
republice, jako jsou Monzas, 
Festo, Ferox, Unipetrol, Kol-
benschmidt, Black and Decker 
a plno dalších, které zajišťují 
praxi našich studentů.

V posledních letech a měsí-
cích, a to i v důsledku nedo-
statku pracovníků do firem-
ních provozů, roste potřeba 
modernizace a robotizace 

výroby a zavádění „chytrých“ 
technologií. Odráží se to i ve 
vaší výuce?

Ano. Po skončení covidové 
doby se nám podařilo obnovit 
vztahy s portfoliem sociálních 
partnerů a prohloubit spolu-
práci s řadou dalších pro- 
gresivních firem. Například, 
ve spolupráci s firmou CWS 
a Ústeckým krajem se podaři-
lo dokončit vybavení hybridní 
učebny. Jde o moderní učebnu 
vybavenou audiovizuální a IT 
technikou. Díky sponzorským 
darům od firem ČEPS a KOPOS 
se rozšířily možnosti materi-
álního a technického vybave-
ní i pro učební obory. Škola by 
se dokonce měla stát v nej-
bližší budoucnosti středoškol-
ským centrem kybernetické 
bezpečnosti. Zaměřili jsme ve 
školním vzdělávacím progra-
mu výuku do této oblasti. Ve 
spolupráci se zřizovatelem se 
v nejbližších letech pokusíme 
toto centrum vybudovat i po 
technické stránce.

Takové plány kladou nároky 
na pedagogy. Musí jich být 
dostatek a s dobrou orientací 
v moderních technologiích.

Obecně se dá konstatovat, 
že pedagogické sbory stárnou. 
V posledních letech se ale hod-
ně snažíme o omlazení kolek-
tivu, a to se nám začalo dařit. 
Hlavně došlo k posílení peda-
gogů učebních oborů na stře-
disku Stříbrníky a omladil se 
kolektiv učitelů IT oboru díky 
našim bývalým absolventům. 
Podařilo se doplnit novými pe-
dagogy i odborné předměty 
oboru strojírenství. Co se ještě 
nezadařilo, to je posílení týmu 
pedagogy do elektrotechnic-
kých oborů. Zájemce o vede-
ní výuky těchto předmětů rádi 
uvítáme.

Před vámi je období přijíma-
cích zkoušek, motivačních 
pohovorů, řešení naplněnos-
ti ročníků učebních oborů. 
Jak náročné je to období pro 
školu? 

Přijímací řízení podléhá 
správnímu řádu a z hledis-
ka administrativy se jedná 
o velmi náročný proces a jed-
no z nejnáročnějších období 
pro školu. V letošním roce je 
obdobný zájem o obory ško-
ly jako v minulých letech, což 
nás velice těší. Bylo podáno 
přes šest set přihlášek na de-
vět oborů školy, jejich eviden-
ce, zpracovaní a vyhodnocení 
je hodně náročné. Budeme se 
snažit uspokojit maximum zá-
jemců, ale u většiny maturit-
ních oborů bude hodně záležet 
na jednotné přijímací zkoušce. 

Největší zájem je právě 
o maturitní obory a přede-
vším o obor informační tech-
nologie. Z pohledu dnešního 

Střední průmyslová škola, 
Ústí nad Labem, Resslova 5, 
příspěvková organizace

Zřizovatel: Ústecký kraj
sekretariat@spsul.cz
475 240 054, 478 572 204
referentka studijního oddělení: 
475 240 050

PARTNER ŠKOLY

K O N T A K T

trendu je to i pochopitelné. Ale 
i o ostatní obory, jako je elek-
trotechnika a strojírenství, je 
také veliký zájem. Letos jsme 
zaznamenali zvýšený zájem 
o obor dopravní prostředky, 
těší nás zájem o učební elek-
tro obory. Absolventi našich 
učebních oborů mají v součas-
né době téměř jistou pracov-
ní perspektivu u partnerských 
firem.

Uchazeče, ale také jejich ro-
diče často zajímá i atmosféra 
a aktivity školy, někdy také 
prostředí a jeho modernizace.

Jako každý rok chceme žá-
kům zpestřit školní rok řadou 
mimoškolních aktivit. Pořá-
dáme projektový týden, řadu 
exkurzí a sportovních kurzů. 
Podařilo se nám letos zorgani-
zovat lyžařské kurzy pro téměř 
dvě stě žáků. Každý rok je po-
řádáno mnoho školních akcí, 
soutěží. Na začátku školní-
ho roku je pořádán adaptační 
kurz pro první ročníky, který je 
několikaletou tradicí, příkla-
dem dobrého vstupu do nové 
školy a nového kolektivu. Na 
závěr školního roku pak za-
jišťujeme exkurze v tuzemsku 
i zahraničí a sportovně a turis-
ticky zaměřené aktivity. I přes 
nepříznivou covidovou situa-
ci pokračujeme v moderniza-
ci školy díky podpoře našeho 
zřizovatele – Ústeckého kraje. 
Byl zpracován projekt rekon-
strukce vnějších ploch středis-
ka Stříbrníky, který by se měl 
realizovat v nejbližším období, 
doufáme že v roce 2023. Ještě 
letos by měly začít práce na 
projektu k rekonstrukci budo-
vy Výstupní 2. Samotná rekon-
strukce by mohla být dokonče-
na v roce 2025.

Jaroslav Mareš zpestřuje adaptační kurzy nováčkům školy asistencí a ukázkami práce 
školního policejního střediska, členů zásahové jednotky policie ČR.
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Házenkářky poslaly 
odměnu na charitu

Posedmé za posledních de-
set let se vítězem Českého 
poháru v ženské házené stali 
Černí andělé z Mostu. Severo-
český tým si poradil ve finále 
s Kynžvartem, který převálco-
val 36:20. „Myslím, že to pro 
diváky muselo být atraktivní 
utkání, hrála se velmi hezká 
házená. Oba týmy se snažily, 
soupeř se s námi snažil držet 
krok zhruba prvních deset mi-
nut, ale nakonec se ukáza-
la kvalita a síla našeho týmu 
a také, jak jsme byli na zápas 

Na cyklostezku Ohře 
putuje čtvrt miliardy

Příprava cyklostezky Ohře se 
pohnula. Krajští politici schválili 
investici ve výši až 260 milionů 
korun na dobudování 22 úseků 
cyklostezky Ohře. Cyklotrasu 
od Litoměřic do Černýše zařa-
dil kraj mezi páteřní cyklostez-
ky už v roce 2005, po více než 
15 letech se její výstavba ale 
příliš neposunula. „Těší mě, že 
cyklostezka má podporu vedení 
dotčených obcí, s jejichž pomocí 
bychom rádi měli do konce příš-
tího roku na stole kompletní pro-
jektovou dokumentaci, aby se 
všech 42 kilometrů potřebných 
úseků začalo stavět nejpozději 

v roce 2026,“ řekl krajský radní 
Michal Kučera, který inicioval 
obnovu příprav cyklotrasy. Cyk-
lostezka Ohře je součástí nad- 
regionální cyklotrasy vedoucí 
od pramene řeky v bavorském 
Weissenstadtu po soutok Ohře 
a Labe. Celá přeshraniční tra-
sa měří 300 kilometrů, z toho 
250 je na území České republiky 
a 135 na území Ústeckého kraje. 
Před vybudováním zbývajících 
úseků je třeba vypořádat mnohé 
majetkoprávní vztahy u dotče-
ných pozemků nebo v některých 
úsecích zajistit souhlasy památ-
kářů a ochránců přírody.  gz

připraveni,“ řekl trenér mos-
teckých házenkářek Adrian 
Struzik.

Současná situace na Ukraji-
ně nenechává hráčky mistrov-
ského mosteckého klubu lho-
stejnými. Rozhodly se alespoň 
symbolicky pomoci válkou 
zkoušené zemi. Deset tisíc ko-
run z finanční odměny pro ví-
těze Českého poháru věnovaly 
prostřednictvím účtu České-
ho červeného kříže na pomoc 
Ukrajině. 

 DHK Baník Most

Studenti Střední školy AGC si vyzkoušeli práci v zahraničíStudenti Střední školy AGC si vyzkoušeli práci v zahraničí
Na přelomu února a  března 

se celkem 15 našich žáků oborů 
informační technologie a  eko-
nomika a  podnikání zúčastnilo 
odborné stáže ve firmách maďar-
ské metropole. Po dobu tří týdnů, 
tváří v  tvář reálným úkolům, si 
všechno museli vykomunikovat 
v angličtině. Na první pohled by 
se taková výzva mohla zdát dost 
obtížná, ale všichni se s touto ne-
zbytností vyrovnali velmi rych-
le a  namísto obav se dostavilo 
uspokojení a dobrý pocit. Ve fir-
mách Mindtech Apps Kft., Offis-
ys Kft., Hotel Aria, cestovní agen-
tura River Ride, Pensum Group 
Zrt. a Continental Travel se hlav-
ní náplní pracovních činností po 
dobu stáže staly administrativní 
práce, účetnictví, vyhledávání 
informací, překlady textů, insta-
lace software, práce s daty nebo 
programování.

Naši ekonomové Jindra a Ma-
těj pracovali v Aria Hotelu. Luc-
ka se Šárkou ve společnosti River 
Ride a  Barča ve firmě Contine-
tal Travel, obě tyto společnos-
ti se zaměřují na cestovní ruch. 
Nikol s  Terkou byly zaměstna-
né ve firmě Pensum, která je po-
skytovatelem HR služeb v  Ma-
ďarsku. Naši žáci z oboru IT byli 
ve dvou firmách, a  to Mindtech 

a Offysis. První z firem vyvíjí mo-
bilní a webové aplikace pro vel-
ké společnosti, podniky a  star-
tupy. Druhá ze jmenovaných se 
zabývá vývojem pracovních po-
stupů pro bezpapírové digitální 
kanceláře.

Samozřejmě, že pracovní po-
vinnosti byly jen jednou čin-
ností, která byla pro mladé 
pracovníky připravena. Kro-
mě geografického poznávání 
cizí země se jednalo i o kultur-
ní a  sociální program. Stážisté 
se tak mohli seznámit se zvyk-
lostmi jiného národa a  vyrov-
nat se s naprosto odlišným jazy-
kovým prostředím. No a v době 

osobního volna si vyzkoušeli, 
jak se postarat sami o sebe, ne-
hledě na budování vztahů mezi 
sebou navzájem. Pohyb v  pro-
středí velkého města byl reali-
zován prostřednictvím metra, 
autobusů, tramvají nebo trolej-
busů. I  toto lze označit za kul-
turní zážitek. V Budapešti totiž 
lze použít podzemní dráhu, kte-
rá je nejstarší na starém konti-
nentu a předčí ji pouze londýn-
ské metro. První víkend stážisté 
zahájili relaxem v  Széchenyiho 
lázních. Užili si vnitřní bazény, 
sauny, ale hlavně venkovní ter-
mály. Navštívili Muzeum krás-
ného umění, které se nachází 

na náměstí Hrdinů, v jehož sbír-
kách je více než sto tisíc zahra-
ničních uměleckých děl, ze-
jména obrazů, plastik a grafiky. 
Další víkend se podívali na Bu-
dai Vár (Budínský hrad, někdy 
též nazývaný Királyi Vár – Krá-
lovský hrad). Jde o  významnou 
kulturně historickou památku 
v  Maďarsku. Už i  z  toho důvo-
du, že šlo o sídlo uherských krá-
lů. Zde dostali studenti rozchod, 
aby se mohli dle vlastního tem-
pa podívat po hradě a jeho okolí.

Stáž se prostě vydařila, splni-
la svůj účel, ale nyní již zpět do 
práce.

 Ing. Tomáš Holomek, ředitel SŠ AGC

Nová ferrata má dvě obtížnosti
Nadšenci do lezení si uži-

jí v Mostě na Hněvíně novou 
ferratu. Je jednosměrná a lezce 
dovede od staré vodárny k jes-
kyni pod hradem. Má dvě cesty, 
lehčí a těžší. „Kromě těch sa-
motných ferrat chceme dál revi-
talizovat území směrem k jesky-
ni na Hněvíně. Zaměříme se na 

přístup do jeskyně jako takové, 
chceme tam udělat dřevěnou te-
rasu se zábradlím a směrem do 
jeskyně schodnice, aby byl pří-
stup do ní pro návštěvníky kom-
fortnější,“ řekl náměstek pri-
mátora Marek Hrvol. Vstup na 
ferratu je dovolen pouze v odpo-
vídajícím vybavení.  gz
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Cyklozávod u jezera letos překvapí

Kanál La Manche je pokořen, hlásí plavci z osmadvaceti klubů 

Sklárna pomohla s pořízením elektrického vozíku

Zaměstnanci se zapojili do sbírky

b ř e z e n  2 0 2 2

Největší cyklistická akce na 
Ústecku se uskuteční první 
květnovou sobotu. Patnáctý roč-
ník oblíbeného závodu pro elit-
ní i hobby cyklisty se zázemím 
v chabařovickém motoareálu 
láká na plno novinek. Tou nej-
zásadnější bude změna dlou-
hé padesátikilometrové trasy, 
na které budou moci cyklisté 
poznat úplně nové lokality Čes-
kého středohoří. Trasa bude 
již brzy odtajněna, stejně jako 

pár dalších novinek. Pořadate-
lé Cyklozávodu Milada ani letos 
nepřipraví účastníky o kovové 
medaile či o možnost zakoupe-
ní si nových funkčních triček 
seriálu. Změny se dočkaly také 
trofeje pro nejrychlejší cyklisty. 
Nechte se překvapit jejich vzhle-
dem. Všechny závody spojuje vý-
borná rodinná atmosféra, která 
cílí mimo jiné i na nejmenší cyk-
listy. Ti si v zázemí přijdou opět 
na své. Nebude chybět skákací 

hrad, dětský koutek, malování 
na obličej, soutěže o hodnotné 
ceny od partnerů seriálu či dět-
ské sportovní aktivity, které si 
budou moci malí závodníci zdar-
ma vyzkoušet. Pořadatelé celé-
ho seriálu Milada Tour lákají na 
nadstandardní závodní servis, 
bohatý doprovodný program 
i nezapomenutelné sportovní 
zážitky. Registrace na webových 
stránkách www.miladatour.cz.

 MiladaTour

Dění na Ukrajině zasáhlo ži-
voty mnoha z nás, každý den 
napjatě sledujeme události 
válkou zmítané země. Při po-
hledu na ženy, děti a seniory, 
kteří musejí opouštět své do-
movy, nám puká srdce žalem. 
Z tohoto důvodu nechceme být 
lhostejní, proto jsme podpoři-
li sbírku, kterou vyhlásilo naše 
ředitelství Centrum sociální 
pomoci Litoměřice.

Mezi zaměstnanci se během 
dvou dnů vybralo 5 800 korun, 
za které se pořídilo mnoho uži-
tečných věcí. Hlavně dětské 
a trvanlivé jídlo, hygienické 
prostředky, léky, deky a svítil-
ny.

Vedoucí Domova důchodců 
Čížkovice Vlasta Jakubcová dě-
kuje všem, kteří se zapojili do 

V průběhu celého února pro-
bíhala nejen v teplickém aqu-
acentru akce Překonej svůj La 
Manche. Mezi nejlepší plavce 
v republice patří Tepličan Karel 
Stupka, který i letos pokořil svůj 
osobní rekord. „Jeho obrovské 
nasazení je potřeba vyzdvih-
nout, Karel je už několik ročníků 
nejlepší plavec senior v repub-
lice a i letos uplaval 84 kilomet-
rů,“ přiblížila Helena Voctářová 
z teplické Zvonkohry a dodala, 
že si v teplickém aquacentru za-
plavalo celkem 34 osob a všichni 

společně urazili 334 kilometrů.
Tradiční plavání si pochvaluje 

také ředitel aquacentra Micha-
el Paraska. „Je úžasné, že tako-
vá akce vznikla a že se do toho 
s tak velkým elánem senioři za-
pojují. I pro mě je to inspirativní 
a k seniorům vzhlížím, protože 
je skvělé, že i v pozdějším věku 
na sobě pracují a podávají výko-
ny,“ řekl ředitel aquacentra.

Každoroční patronkou akce je 
plavkyně Lucie Kubešová Leišo-
vá. „V Teplicích to vlastně celé 
začalo. Je tu skvělá spolupráce, 

Válečníci dražili dresy pro dobrou věc
Jak už to bývá u Válečníků 

zvykem, tak jen nestojí opo-
dál, ale přímo se zapojují do 
pomoci potřebným. Ani ten-
tokrát to nebylo jiné, a proto 
přichystali aukci svých dresů, 
které se mohli účastnit všichni 
fanoušci a Válečníci ke sbírce 
také přispěli značným obno-
sem. Z aukce se vybralo téměř 
50 tisíc korun, ostatní peníze 
vybrali samotní Válečníci mezi 
sebou a vznikla tak částka 75 
tisíc korun, kterou posílají na 
pomoc Ukrajině. 

„Sbírka a dražba dresů je 
to nejmenší, co můžeme nyní 
dělat. A znovu musíme, jako 
vždy, když jde o dobrou věc, 
poděkovat a smeknout před 
našimi fanoušky. Jste skvělí! 
My všichni nyní doufáme, že 

se situace co nejdřív uklidní, 
ale pomoc bude potřeba i tak 
ještě dlouho. Takže se budeme 
snažit dál pomáhat, vymýšlet 
a realizovat další projekty, ur-
čené pro Ukrajinu,“ řekl gene-
rální manažer Lukáš Houser.

Hned po ukončení jedné 
aukce jsme spustili akci dru-
hou, kde se draží stávající dre-
sy, ve kterých Válečníci ještě 
hrají. Nyní fanoušci pomů-
žou, poté budou hrdě koukat 
na svůj dres a po sezóně bude 
jejich. Chtěli jsme vyhovět 
i ostatním, na které se třeba 
v první aukci nedostalo, nebo 
byli nakonec přehozeni v po-
slední chvíli. Věříme, že tato 
aukce bude podobně úspěšná 
a opět pomůžeme.

 BK Armex Děčín

Seniorům v nouzi 
pomůže radnice

Rostoucí ceny elektřiny, plynu 
či vysoká inflace. To jsou polož-
ky, které výrazně zatěžují také 
mostecké seniory s nízkými dů-
chody, kteří se mohou ocitnout 
na hranici chudoby. „Mnozí se-
nioři dávek nevyužívají i přes-
to, že na ně mají nárok. Přitom 
podpora je tu od toho, aby po-
máhala v tíživé situaci. Požádat 
v dnešní době o pomoc není nic 
ostudného, ale naopak jde o lep-
ší řešení, než se vystavovat rizi-
ku exekucí,“ řekla náměstkyně 
primátora Markéta Stará.

O pomoc s úhradou nákladů 
na bydlení včetně nákladů na 
energie se mohou senioři obrá-
tit také na odbor sociálních věcí 
mosteckého magistrátu, kde jim 
pracovnice pomohou s vyplně-
ním žádostí a poradí, o jaký typ 
dávky mohou žádat. Sociální 
odbor najdete v budově mos-
teckého magistrátu, 2. patro 
a otevřeno mají pondělí a středa 
8:00–17:00 hodin, úterý a čtvr-
tek 8:00–14:00 hodin. 

 Most

sbírky na podporu Ukrajiny. Je 
naším velkým přáním, aby se 
sbírka dostala k potřebným co 
nejrychleji.

 Zuzana Česalová a Zděnka Enochová, 
Domov důchodců Čížkovice

jak se Zvonkohrou, tak i ve-
dením aquacentra. Jezdím 
sem pravidelně, ale byla jsem 
i v Mostě nebo v Lovosicích,“ 
řekla patronka akce s tím, že je 
ráda, že se mezi seniory setkává 

s velkým zájmem po celé repub-
lice. „Letošní ročník přilákal už 
osmadvacet klubů a číslo rok od 
roku roste,“ uzavírá Lucie Kube-
šová Leišová. 

 Zvonkohra, Teplice

Třiašedesátiletý Milan Gros 
svůj celý profesní život spojil 
s teplickou sklárnou. Do pod-
niku nastoupil v červenci 1977 
a od té doby pracuje v závodě 
Řetenice ve strojní údržbě jako 
provozní zámečník. V červenci 
letošního roku to bude 45 let.

V důsledku těžké nemo-
ci mu byla amputována noha. 
Z účtu sklářského giganta nyní 

putovalo pětapadesát tisíc ko-
run na nákup elektrického 

vozíku. „Společnost AGC Flat 
Glass Czech se proto rozhodla 
pomoci mu s mobilitou v sou-
kromém i v pracovním životě 
a darovala Nadačnímu fondu 
FK Teplice 55 000 korun urče-
ných právě na nákup elektric-
kého vozíku Rolektro, E-Quad 
pro pana Grose,“ řekl personál-
ní ředitel AGC Flat Glass Czech 
Libora Sehnal.  AGC
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V Terezíně vystavují 
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Pro třináctou Vervu 
sezóna skončila

Děti domova si zkusily 
hokejový trénink

Památník Terezín zve na vý-
stavu plakátů z dílny studen-
tů Fakulty umění a designu 
ústecké univerzity s názvem 
Respekt. Právě ten je předpo-
kladem pro dobré fungování 
mezilidských vztahů. Právě 
Terezín je přitom přímo zo-
sobněním místa, kde byl lid-
ský respekt mocně zašlapán. 
Výstava bude přístupná v běž-
né otevírací době Malé pev-
nosti až do 7. června.  gz

Litvínovská Verva skonči-
la po základní 
části Tipsport 
extraligy na 
třináctém mís-
tě a tím pro ni 
skončila ofi-
ciální část se-
zóny. Hráči si 
užili pár volných dní a teď už 
zase trénují na Zimním stadio-
nu Ivana Hlinky. Chemici se 
budou připravovat do pátku 
1. dubna a poté je čeká několi-
katýdenní volno, po kterém se 
sejdou ke společné suché pří-
pravě na novou sezónu.

 HC Verva Litvínov
Před časem přišla na Na-

dační fond FK Teplice žádost 
s prosbou o rychlou pomoc Lá-
díkovi z Mostu. Tomu nejen, že 
v roce 2020 zemřela maminka, 
ale v následujícím roce mu byla 
navíc diagnostikována mie-
litida – zánět míchy. Ládík se 
i přes to, snaží velmi statečně 
bojovat s životními nástraha-
mi. Po náročné léčbě byl Ládík 
v září 2021 převezen do rehabi-
litačního ústavu v Kladrubech, 
z něhož se vrátil domů teprve 
v únoru letošního roku. Ládík 
si moc přál domů rehabilitační 

motomed, aby mohl svým dal-
ším vlastním snažením navázat 
na absolvovanou rehabilitační 
léčbu. Nadační fond FK Teplice 
se proto rozhodl ve spolupráci 
s partnerskou společností Re-
habcare.cz z Teplic mu toto přá-
ní splnit. Vybraný rehabilitační 
motoped byl pořízen i s přispě-
ním výtěžku z aukce reprezen-
tačního dresu Lukáše Marečka, 
který vydražil fanoušek Teplic 
Petr Macholda. Ten jej násled-
ně dokonce osobně věnoval pří-
mo Ládíkovi.

 Martin Kovařík, Nadační fond FK Teplice

Natočte propagační 
video Frrr do Mostu

Město vyhlásilo soutěž o nej-
lepší propagační video s ná-
zvem Most Film aneb Frrr do 
Mostu. Během maximálně půl-
druhé minuty představte město 
Most jako turisticky atraktivní 
místo a vzbuďte v divácích zá-
jem o jeho návštěvu. Soutěž je 
určená pro děti do 15 let a pro 
mladistvé od 15 do 20 let. Videa 
mohou soutěžící až do 31. květ-
na zasílat na e-mail: soutez@
mesto-most.cz. Více informací 
spolu s pravidly soutěže najdete 
na webu filmujmost.cz. 

 Most

Do tréninku nejmenších ho-
kejistů ústeckého Slovanu se 
zapojily i malé děti z dětské-
ho domova na Severní Terase. 
„Děti trénink zaujal a rádi do-
razí i na další možný dostupný 
trénink,“ řekla vychovatelka 
paní Uldrichová a dodala, že 
dík patří všem trenérům, kteří 
se dětem věnovali.

HC Slovan Ústí
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K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Citát Alberta Einsteina.
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Čekáte dlouho na svou operaci v nemocnici? 
Na našem oddělení Jednodenní chirurgie pro Vás najdeme dřívější termíny 
operací v oborech ortopedie, urologie, ORL, chirurgie a oftalmologie. 
Nabízíme nové moderní prostředí, dva operační sály a 6 dvoulůžkových 
pokojů s vlastním sociálním zařízením. Většinu zákroků provádíme v režimu 
jednodenní chirurgie, tedy bez nutnosti hospitalizace. Postará se o Vás tým 
zkušených operatérů a zdravotníků. 

Můžete se objednat prostřednictvím  webu Operační péče na stránkách 
www.euc.cz. Kromě informací o všech typech operací si rovnou vyberete 
konkrétní výkon, prostřednictvím formuláře nám pošlete požadavek, ke 
kterému jednoduše připojíte kopii indikačního nálezu, a my Vás 
zkontaktujeme. Navrhneme Vám termíny, tak aby vám vyhovovaly.  

EUC KLINIKA ÚSTÍ NAD LABEM S.R.O. 

JEDNODENNÍ CHIRURGIE - EUC KLINIKA 
ÚSTÍ NAD LABEM

EUC Klinika Ústí nad Labem 

Masarykova 2341/94

      477 102 258, 602 607 601 

 jednodenka.usti@eucklinika.cz


